
Van: xxxxxxxxxxxxxxxxxxx
Verzonden: donderdag 9 februari 2023 16:15
Aan: xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx Statengriffie <statengriffie@noord-holland.nl>
Onderwerp: Inspreekmoment 13 februari agenda hoe u en de omwonende op et verkeerde been worden gezet

Geachte leden van de  Statencommissie en gedeputeerde,

Wij willen u graag aangeven hoe u op het verkeerde been wordt gezet. En dat heeft te maken dat slecht nieuws het beter doet dan goed nieuws.

De Britse schrijver Douglas Adams schreef ooit dat niets sneller gaat reist dan het licht, behalve slecht nieuws, dat beantwoordt aan zijn hoogsteigen 
bewegingswetten. We kunnen dit de wet van de snelheid slecht nieuws noemen. Hoe goed het ook gaat met de wereld, het slechte nieuws waarover we 
wel nog te berichten valt, reist snel genoeg om elke dag tijdig de kranten over de hele wereld te vullen. Dat is goed voor de verkoopcijfers van, maar minder 
bevorderlijk voor de algemene kennis van de lezers. U behoort ook tot de groep lezers.

Als er iets over Tata steel wordt gepubliceerd staan er werkelijk de vreeslijkste foto’s bij. Maar als ik in IJmuiden rij over de kanaaldijk krijg ik toch een geheel 
ander beeld te zien. Daarom heb ik aan een inwoner van IJmuiden gevraagd om 14 dagen foto’s te nemen van Tata Steel. Hij gaat elke dag naar zijn vrouw 
die in het verzorgingstehuis Breezicht verblijft. Hij heeft voor mij de foto’s gemaakt voornamelijk op een vast tijdstip om niet de beschuldiging te krijgen dat 
we wachten totdat de lucht er schoon uitziet. In de bijlage kunt u dit zien.

Om uw nieuwsgierigheid te wekken laat ik alvast wat foto’s zien.



Dan geven we op de laatste sheets aan hoe de kranten publiceren. En daar staat wel een zeer bedenkelijke foto op die we in de laatste sheet nog eens 
uitlichten. Deze foto werd een paar weken geleden nog gebruikt door het AD.



In het geel omcirkelde ziet u een schip die waarschijnlijk net de sluis uitvaart. Maar zo in detail kijkt niemand naar de foto. Wel wordt de indruk gewekt dat 
Tata Steel veel uitstoot heeft en dat is gewoon niet fair.
Het aparte is nog dat deze foto werd gebruikt bij een verhaal in de krant dat, volgens de krant, Tata Steel manipuleert met de cijfers.
Wij hebben de krant deze foto’s allemaal laten zien. De rectie van de NHD was ja jullie laten alleen foto’s zien met mooi weer.
Dat klopt want het was afgelopen augustus en toen was het mooi weer. Maar mijn vraag aan u is denkt u dat Tata Steel met slecht weer meer uitstoot dan 
met mooi weer.
Wel is het zo dat als het bewolkt en grijs is de stoomwolken die Tata Steel uitstoot ook grijs kleuren en als het koud weer is stijgen de stoomwolken minder 
snel en blijven ze wat hangen.
Maar als je geen foto’s wil plaatsen met mooi weer omdat dat niet het beeld geeft wat je wil. Ben je dan niet het leespubliek aan het manipuleren? De krant 
hoort toch neutraal nieuws te geven en niet gekleurd.

In het NHD van 26 januari bij het artikel van de Heer Olthof stond een apart stukje over asbest.



Zoals de journalist schreef dat de ziekte piekt in de omgeving van de fabriek met 114%. Dat klopt dat is Velsen Noord. Hij schrijft er niet bij dat in IJmuiden 
het 3% onder het gemiddelde ligt.
    Mesothelioom (asbestkanker)
    Alle personen Mannen Vrouwen
Beverwijk  194  96% bvz 99% bvz 11% bwz
Velsen Noord  195  114% bvz 139% bvz 4% bwz
Heemskerk  196  48% bvz 46% bvz 10% bwz
IJmuiden  197  3% owz 2% owz 2% bwz
Velsen Zuid + 
Driehuis  198  30% bvz 34% bvz 4% bwz
Velserbroek  199  45% bvz 55% bvz 3% bwz
Santpoort Noord  207  13% bwz 14% bwz 4% bwz
SantpoortZuid  208  8% bwz 10% bwz 3% bwz

Nu schrijft hij er niet bij dat van alle kankersoorten de asbestkanker maar een 0,5% is. Dat betekend dat als er 1 persoon meer is dan het gemiddelde dan is 
dat gelijk 30% meer. Bij longkanker is dit 1,3% meer.

Nu weet ik wel wat van asbest af omdat mijn werkgever waar ik nu bijna 41 jaar voor werk met asbest heeft gewerkt tot 1993 het asbestbesluit kwam. In 
1992 was al de transitie naar asbest vrij.
We moeten niet vergeten dat asbest vroeger een wondermiddel was want het was een goede afdichting, was goed isolerend en het was hitte bestendig. 
Het heeft absoluut geholpen met de ontwikkeling van de mensheid en mede geholpen dat de mensen ouder werden. Bij ons in de stanzerij werden 98% 
zuivere asbest platen gezaagd en gesneden en de afzuiging was in die tijd nog niet zo als het nu is. Ook werden rubber gebonden asbest pakkingplaten 
verwerkt. Van de mensen die daar werkte is er niemand overleden aan asbest kanker. Ironisch genoeg wel een zoon van de oprichter die als 
verkoopdirecteur wel eens in de stanzerij kwam maar ook fabrieken bezocht die deze platen of stopbuspakking van asbest maakte. Zelf ben ik ook in die 
fabrieken geweest en voor het asbest besluit lagen deze fabrieken vol met witte asbest stof. 
Omdat we over gingen naar asbest vrij moest voordat de overgang gestalte kreeg, moest de stanzerij worden gemeten hoeveel asbest stof er n de lucht zat. 
Moet u ook weten dat het restmateriaal gewoon in opbakken lag opgeslagen voor als het weer kon worden gebruikt. Het resultaat van de meting viel erg 
mee en er werd toen geconstateerd dat het gehalte asbeststof in de Velsertunnel veel hoger was van de remschoenen die in die tijd ook van asbest waren.

Dus ook  hier ligt het veel meer genuanceerder.

Als aanvulling geef ik u nog wat xxxxxxxxxxxxxxxxxx schrijft over de asbest kanker waar ik het volledig mee eens ben. 



Het gebruik van asbest voor nieuwe materialen is in Nederland sinds 1993 verboden. Asbest komt hier alleen nog voor in daken van oude gebouwen. Zolang 
zo’n dak niet gesloopt wordt en het gebouw niet in brand vliegt, komen er geen asbestvezels vrij en levert dat geen risico op.
Zelfs als Hoogovens tot 1993 producten verwerkte die asbest bevatten, dan is dat nu al dertig jaar niet meer het geval. De productie van staal uit ijzererts 
produceert geen asbestuitstoot. Mocht er al enig verband hebben bestaan tussen de activiteiten van Hoogovens met mesothelioom in de omgeving, dan is 
dat puur een erfenis uit het verleden. Het vergroenen of sluiten van Tata Steel zal daar niets aan veranderen.

De Kankeratlas laat zelfs vrij expliciet zien dat het dubbel zo vaak voorkomen van mesothelioom rond IJmuiden niets met de uitstoot van Tata naar de 
omgeving te maken kan hebben. Alleen mesothelioom bij mannen is namelijk verdubbeld . Vrouwen in de omgeving van Tata Steel (rechter kaartje) hebben 
niet vaker mesothelioom dan het landelijk gemiddelde. Dat is onmogelijk als die verhoging het gevolg was van uitstoot naar de omgeving, waar uiteraard 
ook vrouwen die asbestvezels zouden inademen.  
Wat is dan wel de oorzaak van deze mesothelioom cluster? Vergelijkbare clusters komen voor in Rotterdam en omgeving, in Zuid-Limburg en in Zeeland, 
regio’s waar eind vorige eeuw zware industrie was, zoals scheeps- en mijnbouw, die veel asbest verwerkte. De arbeiders in die industrieën zijn nu bejaarden 
die mesothelioom krijgen. Net als rond IJmuiden, is van een verhoging onder vrouwen in die regio’s geen sprake.
Eternit, de asbestfabriek
Een speciaal geval is het plaatsje Goor, in Twente. Daar staat Eternit, eertijds de grootste asbestcementfabriek van Nederland. Dertig jaar later laat de 
kankeratlas daar nog steeds een cluster van mesothelioom onder mannen zien: voormalige Eternit-arbeiders die nog in de buurt wonen. Zelfs onder vrouwen 
komt in de Achterhoek iets meer mesothelioom voor dan gemiddeld. Waarschijnlijk zijn dat de echtgenotes van die arbeiders, die jarenlang de met 
asbestvezels verzadigde overalls van hun mannen gewassen en gestreken hebben.
Goed, mesothelioom rond IJmuiden kan dus niet door de uitstoot van Tata veroorzaakt zijn. Maar er zijn toch zeker zat andere kankers die daar veel vaker 
voorkomen dan elders? Dat horen en lezen we toch telkens in de media? Niet volgens de Kankeratlas. Voor alle kankers gezamenlijk is er rond IJmuiden niets 
bijzonders aan de hand.

Met vriendelijke groet,
Kind regards,




